

ԿԱՆՈՆՆԵՐ ԴԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ԴԱՄԱՐ

«Հայաստանի կենսաբանական հանդեսը» հրատարակվում է Հայաստանի Հանրապետության Գիտությունների Ազգային Ակադեմիայի կողմից և հրապարակվում է գիտական աշխատություններ բուսաբանության, կենդանաբանության, ֆիզիոլոգիայի, կենսաքիմիայի, կենսաֆիզիկայի, կենսատեխնոլոգիայի, միկրոբիոլոգիայի, գենետիկայի և ընդհանուր ու կիրառական կենսաբանության վերաբերյալ՝ հայերեն, ռուսերեն և անգլերեն լեզուներով: Ակնարկային հոդվածները պատվիրվում են խմբագրության կողմից հատուկ դիմումով:

Ամսագիրն ունի հետևյալ բաժինները. *բնօրինակային* (փորձարարական) նախկինում չհրատարակված հոդվածներ, *համառոտ հաղորդումներ*, *բանավեճ*, *ավանդադրված հոդվածներ* *ռեֆերատներ*, *զանազան նյութեր* (գրախոսական, մատենագրություն, լրատու և այլն):

Ամսագրի ամեն համարում զետեղվում է մի հեղինակի 2 հոդվածից ոչ ավելին: Հոդվածը պետք է ունենա ուղեգիր հիմնարկությունից, հեղինակային տեղեկանք, հիմնարկի ԽՊՀ-ի որոշման քաղվածք՝ աշխատանքի գիտական արժեքի նշումով և երաշխավորագիր բաց հրապարակման համար: Օրիգինալ հոդվածի ծավալը չպետք է գերազանցի 7 էջ (ներառյալ ամփոփումները, գրականության ցանկը և նկարները), համառոտ հաղորդումները, գրախոսականները, բանավեճերը և այլն՝ 4 էջ, մեքենագրված կամ համակարգչով հավաքված. 1,5 ինտերվալով, Microsoft Word 6.0 և բարձր վերսիաներով, սկավառակի հետ:

Օրիգինալ հոդվածները ձևակերպվում են հետևյալ կերպ. *ամփոփումներ* (ռուսերեն, հայերեն և անգլերեն լեզուներով)՝ մինչև 8 տող, *բանալի բառեր* (ոչ ավելի քան 6 բառ), համառոտ ներածական՝ աշխատանքի նպատակի մասին, *նյութ և մեթոդ*, *արդյունքներ և քննարկում*, *գրականություն*: Հոդվածի առաջին էջի վրա (վերևի աջ կողմում) դրվում է ունիվերսալ տասնորդական դասակարգման (ՄԴԿ) ինդեքսը: Հոդվածի անվանումը, հեղինակների ազգանունները (6-ից ոչ ավելի) և անվան սկզբնատառերը ներկայացվում են հոդվածի վերջում՝ հայերեն, ռուսերեն և անգլերեն լեզուներով: Հոդվածների վերնագրերը պետք է լինեն ամփոփ և կարճ, արտացոլելով հիմնական բովանդակությունը: Հոդվածը խմբագրության կողմից ընդունվում է 2 օրինակից: Հոդվածի սկզբում և վերջում չենք գրել հետո նշվում են հեղինակի ազգանունը և անվան սկզբնատառերը, հիմնարկը, նրա հասցեն և է-փոստը, ուր կատարված է աշխատանքը: Հոդվածը պետք է ստորագրված լինի բոլոր հեղինակների կողմից, նշելով այն հեղինակին, որը պատասխանատու է խմբագրության հետ կապի համար, նրա հասցեն և հեռախոսը:

Թվերը, բանաձևերը և ինդեքսները պետք է գրված լինեն պարզորոշ, գլխագիր տառերը ընդգծված ներքևից երկու, իսկ փոքրատառերը՝ վերևից նշված երկու գծիկով ($\underline{S}$ ու $\underline{s}$): Հունական այբուբենի տառերը ընդգծվում են կարմիր մատիտով:

Վերնագրում և տեքստում առաջին անգամ հիշատակելիս, տաքսոնների անվանումները տրվում են ցեղի և տեսակի համար լրիվ տառադարձությամբ, իսկ կրկնության դեպքում՝ ցեղի համար ընդունված կրճատ ձևով: Մեջբերվող գրականությունը պետք է սահմանափակված լինի առավել կարևոր վկայակոչումներով մինչև 15 ամուս և տրվի այբբենական կարգի ընդհանուր ցուցակով՝ հայերեն, ռուսերեն և այլ լեզուներով: Գրականության վկայակոչումը տեքստում տրվում է թվանշանով, որն առնվում է քառակուսի փակագծերի մեջ առանց հեղինակի նշման, օրինակ՝ [3] կամ [3, 4, 7]:

Գրականությունը ձևակերպվում է հետևյալ կերպ.

ա) ամսագրային հոդվածների համար՝ հեղինակի ազգանունը և անվան սկզբնատառերը բնագրային տառադարձությամբ, ամսագրի անունը՝ ընդունված կրճատ ձևով, հատորը՝ ընդգծված ալիքավոր գծով, համարը, էջերը, տարբերիվը:

բ) գրքերի համար՝ հեղինակի ազգանունը և անվան սկզբնատառերը, լրիվ անվանումը, հրատարակության վայրը, հրատարակչությունը և տարբերիվը:

Գծանկարները և գծագրերը, տուշով պարզ գծված սպիտակ ստվարաթղթի, կալկայի վրա կամ ֆայլով ներկայացվում են 1 օրինակից թվով 3-ից ոչ ավելի: Լուսանկարները ընդունվում են բացառիկ դեպքերում և պետք է լինեն պարզ և կոնտրաստային: Նկարների բացատրությունները տրվում են առանձին էջի վրա 2 օրինակից: Նկարի հակառակ կողմում նշվում է նկարի համարը և հեղինակի ազգանունը, իսկ հոդվածի լուսանցքում նշվում է նկարի տեղը:

Աղյուսակները չպետք է գերազանցեն տպագրական 1 էջին (A4): Թույլատրվում են միայն համընդհանուր ժամանակակից կրճատումներ՝ բառերի, չափերի ցուցանիշների, ֆիզիկական, քիմիական և մաթեմատիկական մեծությունների, տերմինների և այլն: Բոլոր չափերը տրվում են Միավորների միջազգային սիստեմի՝ SI կարգաբանությամբ, ջերմաստիճանը՝ Ցելսիուսով: Հապավումների միասնականացման համար առաջարկվում է հետևել «Биохимия» (Մոսկվա) ամսագրի պահանջներին: Պայմանական հապավումները տեքստում առաջին անգամ հիշատակելիս տրվում են լրիվ ձևով:

Ավանդադրման երաշխավորված հոդվածը ձևակերպվում է համաձայն պահանջների (Հոդվածների ավանդադրման կանոններ):

Հանդեսի կրճատ անվանումն է՝ «Հայաստանի կենսաբան. հանդես», ակրոնիմը՝ ԲԺԱ:

ПРАВИЛА ДЛЯ АВТОРОВ

"Биологический журнал Армении" издается Национальной Академией наук Республики Армения и публикует научные работы по ботанике, зоологии, физиологии, биохимии, биофизике, микробиологии, биотехнологии, генетике и другим отраслям общей и прикладной биологии на армянском, русском и английском языках. Обзоры заказываются редакцией специальным обращением.

Журнал имеет разделы: *оригинальные* (экспериментальные), ранее не опубликованные статьи, *краткие сообщения, дискуссии, рефераты депонированных статей, разное* (рецензии, библиография, хроника и пр.).

Журнал помещает не более 2-х статей одного автора в номере. Статья должна иметь направление от учреждения, авторскую справку, выписку из протокола РИСО учреждения с указанием научной ценности работы и рекомендации на публикацию в открытой печати. Объем оригинальной статьи не должен превышать (включая аннотации, список литературы, иллюстрации) 7 стр., кратких сообщений, рецензий, дискуссий и др. - 4 страниц машинописного или компьютерного набора через 1,5 интервала. Дискета представляется в формате *Microsoft Word*, версии 6.0 и выше.

Оригинальные статьи оформляются следующим образом: *аннотации* (на русском, армянском и английском языках) - до 8 строк, *ключевые слова* (не более 6 слов), краткое введение с указанием цели работы, *материал и методика, результаты и обсуждение, литература*. На первой странице рукописи (вверху, справа) указывается индекс по Универсальной десятичной классификации (УДК). Название статьи, фамилии и инициалы авторов (не более шести) представляются на армянском, русском и английском языках в конце статьи. Заглавия статей должны быть лаконичными и отражающими его основное содержание. Рукопись принимается редакцией в 2-х экземплярах. В начале статьи, после заголовка, указываются фамилии и инициалы авторов, учреждение, где выполнена работа, его адрес и э-почта. Рукопись должна быть подписана всеми авторами с указанием автора, ответственного за переписку с редакцией, его адреса и контактного телефона.

Цифры, формулы и индексы должны быть четко вписаны, заглавные буквы подчеркнуты двумя черточками снизу, а строчные отмечены сверху (S и s). Греческие буквы подчеркиваются красным карандашом.

В заголовке и при первом упоминании в тексте названия таксонов приводятся в полной родовой и видовой транскрипции, при повторном упоминании - род в принятом сокращении. Цитируемая литература должна быть ограничена наиболее важными ссылками (до 15 названий) и приведена общим списком в алфавитном порядке на армянском, русском и иностранных языках. Ссылки на литературу в тексте даются в квадратных скобках без упоминания авторов (например, [3] или [3, 4, 7]).

Список литературы составляется следующим образом:

а) журнальные статьи - фамилия и инициалы авторов в транскрипции, соответствующей оригиналу, название журнала в принятом сокращении, том (подчеркнуть волнистой линией), номер выпуска, страницы, год.

б) книги - фамилия и инициалы автора, полное название, место издания, издательство и год издания.

Графики и чертежи, отчетливо выполненные черной тушью, представляются в одном экземпляре на плотной бумаге, кальке или файлом, в количестве не более 3-х. Фотоснимки принимаются в исключительных случаях и должны быть четкими и контрастными. Подписи к рисункам представляются на отдельном листе в 2-х экз. На обороте иллюстрации отмечаются номер рисунка и фамилии авторов, а на полях рукописи указывается место рисунка. Таблицы не должны превышать размера стандартной страницы (А4). Разрешаются лишь общепринятые современные сокращения слов, показателей мер, физических, химических и математических величин, терминов и т.п. Все меры даются в Международной системе единиц СИ, температура - по шкале Цельсия. Для унификации сокращений рекомендуется придерживаться требований журнала "Биохимия" (Москва). Условные сокращения при первом упоминании даются полностью.

Рукопись статьи, рекомендуемой к депонированию, оформляется согласно инструкции (см. "Правила депонирования статей").

Сокращенное название журнала "*Биолог. журн. Армении*", акроним - БЖА.

GUIDE TO AUTHORS

"Biological Journal of Armenia" is functioning under the auspice of the National Academy of Sciences of Armenia and publishes scientific papers on botany, zoology, physiology, biochemistry, biophysics, microbiology, biotechnology, genetics and other fields of general and applied biology in Armenian, Russian and English languages. The review articles are to be invited by the special request from the Editorial Board.

The Journal has following divisions: *Original* (Experimental) not published in any place; *Articles*; *Short communications*; *Abstracts of deponated articles*; *Miscellaneous* (*Discussions*, *Bibliography*, *Chronics*, etc.).

The Journal publishes no more than 2 papers of one author per issue. Paper should be accompanied by the assignment of Institution, author's certificate, the conclusion of Editorial Board of Institution with indication of scientific importance of work and recommendation on open publication. Original articles should not exceed (including abstracts, references, illustrations) - 7, the short communications, comments, discussions, etc. - 4 pages typewritten or printed on computer in 1,5 space. The diskette must be presented too, formalized in the format *Microsoft Word*, versions 6.0 and higher.

Original articles are compiled as follows: *Abstracts* (in Russian, Armenian and English) - till 8 lines, *Keywords* (no more than 6 words); Short introduction with indication of work purposes; *Material and methods*; *Results and discussion*; *Literature*. The title of article, the name(s) and initials of author(s) (no more than six) are represented at the end of manuscript in Armenian, Russian and English. Titles of articles must be short, expressing the main content. Manuscripts are submitted by the Editorial Office in two copies. At the beginning of paper, after the title are indicated the author(s) name(s) and initials, the name of Institution, address and e-mail, where the work is prepared. Manuscript should be signed by all of the authors indicating the name, address and contact telephone of the corresponding author, who is responsible for correspondence with the Editorial Office.

Numbers, formulae and indices must be inserted legibly, the capital letters must be lined with double lines under and the small letters - above (S and s). The Greek letters have to be underlined by red pencil.

In the title and for the first mention the names of taxons are given in full transcription for genus and species while for the repeated mentioning the generic name - in accepted abbreviation. Literature cited should be limited by most important references (till 15 names) and listed on alphabetical order in Armenian, Russian and in foreign languages. References in the text are placed in square brackets without mentioning author(s) name, for example [3] or [3, 4, 7].

Literature is represented as follows:

a) the journal papers - name(s) and initials of the author(s) in original transcription, the name of journal in accepted abbreviation, the volume indicated by wave line, number, pages, year.

b) the books - name(s) and initials of the author(s), the complete name, publication place, press and year.

Graphs and drawings, no more than 3, must be drawn clearly with Indian ink on compact paper or tracing-paper in one copy.

Photographs are accepted in exceptional cases and must be legible and contrast. The figure legends are given on separate pages in two copies. On the back page of illustration the figure number, author(s) name are indicated and on margins of manuscript place of figure is pointed out. Tables should not exceed the size of the standard page (A4). The general conventional abbreviations are permitted for words, indices of measures, physical, chemical and mathematical quantities, terms, etc. All measures are given in the International System of Units (SI), temperature - by Centigrade.

For unification of abbreviations it is recommended to follow the Instructions of Journal "Biochemistry" (Moscow). At the first mentioning the relative abbreviations are given completely.

Abbreviated name of the Journal is "*Biolog. J. Armenia*", Acronym - *BJA*.